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Protokół nr 31/23 
z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Mosinie, 
które odbyło się w dniu 19 stycznia 2023 r.,  

w Sali Posiedzeń Urzędu Miejskiego w Mosinie, pl. 20 Października 1 

Posiedzenie otworzyła o godz. 17:08 Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska, 
Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa Elżbieta Jarecka. W obradach udział wzięli 
członkowie wyżej wymienionej komisji stałej Rady Miejskiej w Mosinie oraz goście, zgodnie 
z listami obecności, które znajdują się w materiałach komisji. W trakcie tego wystąpienia, 
na Salę Posiedzeń przybył radny Marcin Ługawiak, tak więc odtąd w dalszym ciągu tego 
posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa 
udział brało 9 jej członków. 

PRZEBIEG POSIEDZENIA: 
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa 
Radosław Łucka przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Mosina, który znajduje się 
w materiałach komisji. 
W dyskusji, Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego 
i Bezpieczeństwa Radosław Łucka udzielił odpowiedzi na pytanie radnej Elżbiety Jareckiej 
dotyczące potrzeby ogłoszenia tekstu jednolitego przedmiotowej uchwały. 
Komisja Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa przyjęła wniosek 
nr 1 dotyczący zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Mosina – jednogłośnie, czyli 
9 głosami „za”. 
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa 
Radosław Łucka przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych, osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych, który znajduje się 
w materiałach komisji. 
W dyskusji poruszono między innymi następujące tematy: 

− wywozu osadników z instalacji przydomowych oczyszczalni ścieków, 

− możliwości zmiany granic poszczególnych aglomeracji ściekowych w celu rozwiązania 
obecnych problemów, 

− różnicy w poziomach oczyszczania ścieków w oczyszczalni ścieków w Mosinie 
i poznańskiej oczyszczalni ścieków, możliwości ich zrównania i kosztów z tym związanych 
oraz potrzeby zajęcia się rozwiązaniem tego problemu przez Aquanet S.A., 

− właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat na rzecz Gminy 
Mosina za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych, 

− opłat pobieranych przez Zakładu Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Mosinie za odbiór 
nieczystości ciekłych z domków letniskowych, 

− potrzeby kontroli Zakładu Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Mosinie w zakresie zgodności 
wysokości opłat za odbiór odpadów komunalnych i nieczystości ciekłych z odpowiednimi 
uchwałami Rady Miejskiej w Mosinie,  
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− braku różnicy w opłatach pobieranych przez Zakład Usług Komunalnych Sp. z o.o. 
w Mosinie za odbiór nieczystości ciekłych pochodzących z gospodarstw domowych 
i za odbiór przemysłowych nieczystości ciekłych, 

− kontroli prawidłowości odprowadzania nieczystości ciekłych np. z restauracji,  

− liczby firm zajmujących się wywozem nieczystości ciekłych ze zbiorników 
bezodpływowych znajdujących się na terenie gminy Mosina, 

− ekonomicznej opłacalności podłączenia się prywatnych posesji do kanalizacji sanitarnej, 

− liczby szamb i przydomowych oczyszczalni ścieków znajdujących się na terenie gminy 
Mosina, 

− uwarunkowań związanych z funkcjonowaniem zbiorników bezodpływowych 
znajdujących się na terenie poszczególnych posesji, 

− kontroli firm zajmujących się wywozem nieczystości ciekłych ze zbiorników 
bezodpływowych znajdujących się na terenie gminy Mosina i samych zbiorników 
bezodpływowych, 

− wysokości proponowanych stawek w przedmiotowym projekcie uchwały ze stawkami 
obowiązującymi na terenie innych gmin. 

Udział w niej wzięli: radny Łukasz Kasprowicz, radny Marcin Ługawiak, radna Elżbieta 
Jarecka, radny Ryszard Rybicki i radna Jolanta Szymczak. 
Na zgłoszone pytania i uwagi odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, 
Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa Radosław Łucka. 
Komisja Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa przyjęła wniosek 
nr 2 dotyczący zaopiniowania projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych, osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych – 7 głosami „za”, przy 
2 głosach „wstrzymujących się”. 
Następnie w dyskusji poruszono między innymi następujące tematy: 

− nowego cennika Zakładu Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Mosinie za odbiór nieczystości 
ciekłych oraz celowości rozróżnienia opłat za ich odbiór gospodarstw domowych 
i domków letniskowych, 

− niemożności podłączenia się do kanalizacji sanitarnej w Sowinkach ze wskazanej 
lokalizacji. 

Udział w niej wzięli: radny Łukasz Kasprowicz, radny Marcin Ługawiak, radny Mieczysław 
Rożek i radna Elżbieta Jarecka. 
Na zgłoszone pytania i uwagi odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, 
Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa Radosław Łucka. 
Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego i Budownictwa Miłosz Sura przedstawił 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/103/11 Rady Miejskiej w Mosinie z dnia 
29 września 2011 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla przebiegu wschodniej obwodnicy miasta Mosina – 
etap I, który znajduje się w materiałach komisji. 
W dyskusji poruszono między innymi następujące tematy: 

− rozwiązania problemu niemożności przekształcenia niektórych terenów na cele nieleśne, 

− stanu realizacji projektu wschodniej obwodnicy miasta Mosina, 

− planowanych zmian w przepisach prawnych, które będą miały wpływ na możliwość 
zaprojektowania wyżej wymienionej obwodnicy, 
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− możliwości powrotu do tematu zmiany obrębów ewidencyjnych w celu umożliwienia 
zaprojektowania wyżej wymienionej obwodnicy, 

− możliwości lokalizacji przebiegu wschodniej obwodnicy miasta Mosina w większym niż 
dotychczas stopniu w granicach miasta, 

− kierunku rozmów z Aquanet S.A. w sprawie wyżej wymienionej obwodnicy,  

− wpisania wschodniej obwodnicy miasta Mosina w plan transportowy województwa 
wielkopolskiego, 

− uwarunkowań budowy wyżej wymienionej obwodnicy, perspektyw i możliwości jej 
realizacji,  

− potrzeby i możliwości zebrania działek, których problem dotyczy, określenia inwestycji, 
jakie mają być na nich realizowane i przeprowadzenia analizy pod kątem możliwości ich 
przyłączenia do „bezpiecznych” obrębów ewidencyjnych, 

− wpływu ewentualnej zmiany obrębów ewidencyjnych na zasięg strefy ochrony ujęcia 
wody. 

Udział w niej wzięli: radny Łukasz Kasprowicz, radna Agnieszka Gorzyńska, radny Marcin 
Ługawiak, radna Elżbieta Jarecka, radna Jolanta Szymczak, radny Ryszard Rybicki, radny 
Ziemowit Maląg i radny Andrzej Raźny. 
Na zgłoszone pytania i uwagi odpowiedzi udzielili: Kierownik Referatu Planowania 
Przestrzennego i Budownictwa Miłosz Sura oraz Pełniący Funkcję Burmistrza Gminy Mosina 
Marcin Lis. 
W trakcie tej dyskusji, Salę Posiedzeń opuścił radny Łukasz Kasprowicz, tak więc odtąd 
w dalszym ciągu tego posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego 
i Bezpieczeństwa udział brało 8 jej członków. 
Komisja Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa przyjęła wniosek 
nr 3 dotyczący zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/103/11 
Rady Miejskiej w Mosinie z dnia 29 września 2011 r. w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla przebiegu 
wschodniej obwodnicy miasta Mosina – etap I – jednogłośnie, czyli 8 głosami „za”. 
W tym momencie Salę Posiedzeń opuścili: radny Ryszard Rybicki i radny Andrzej Raźny, tak 
więc odtąd w dalszym ciągu tego posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska, Planowania 
Przestrzennego i Bezpieczeństwa udział brało 6 jej członków. 
Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego i Budownictwa Miłosz Sura przedstawił stan 
realizacji poszczególnych projektów miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. 
Udzielił przy tym odpowiedzi na pytania: radnej Elżbiety Jareckiej, radnej Agnieszki 
Gorzyńskiej i radnej Jolanty Szymczak, które dotyczyły problemów związanych realizacją 
poszczególnych projektów miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. 
Następnie Komisja Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa 
przyjęła bez uwag przygotowane przez jej przewodniczącą Elżbietę Jarecką: sprawozdanie 
z pracy wyżej wymienionej komisji stałej za rok 2022 oraz plan pracy na rok 2023, które 
znajdują się w materiałach komisji. 
Radny Marcin Ługawiak złożył rezygnację z pełnienia funkcji Zastępcy Przewodniczącej 
Komisji Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa, proponując przy 
tym, aby funkcję tę pełnił radny Ziemowit Maląg. 
Radny Ziemowit Maląg wyraził zgodę na kandydowanie na funkcję Zastępcy Przewodniczącej 
Komisji Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa. 
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Komisja Ochrony Środowiska, Planowania Przestrzennego i Bezpieczeństwa wybrała radnego 
Ziemowita Maląga na Zastępcę Przewodniczącej Komisji Ochrony Środowiska, Planowania 
Przestrzennego i Bezpieczeństwa – jednogłośnie, czyli 6 głosami „za”. 
Następnie wyżej wymieniona komisja stała Rady Miejskiej w Mosinie przyjęła wniosek nr 4 
dotyczący oczyszczenia Kanału Szymanowo – Grzybno w roku 2023 na odcinku Żabno – 
Żabinko – jednogłośnie, czyli 6 głosami „za”. 

WNIOSKI PRZYJĘTE PRZEZ KOMISJĘ OCHRONY ŚRODOWISKA, PLANOWANIA 
PRZESTRZENNEGO I BEZPIECZEŃSTWA: 
1. Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Mosina. 
2. Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych, osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

3. Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/103/11 

Rady Miejskiej w Mosinie z dnia 29 września 2011 r. w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla przebiegu 

wschodniej obwodnicy miasta Mosina – etap I. 

4. Komisja wnioskuje o oczyszczenie Kanału Szymanowo – Grzybno w roku 2023 (tak jak 

obecnie) na odcinku Żabno – Żabinko.  

Na tym posiedzenie zakończono o godz. 20:27.  

protokołował przewodniczyła 

(-) Piotr Sokołowski (-) Elżbieta Jarecka 


